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NEWSCOPE   
龍騰文化全球資訊網：http://www.lungteng.com.tw（本刊物同步刊載於龍騰文化全球資訊網，歡迎教師、同學下載）
National News
Neither Party Scores a Knockout in Municipal Elections
he most recent round of elections in Taiwan resulted in a split decision, with three of the country’s major cities being taken by mayoral candidates of the Kuomintang (KMT) and the other two being won by those of the Democratic Progressive Party (DPP).  In Taipei city, incumbent mayor Hau Lung-pin handily defeated his DPP rival by more than 150,000 votes.  　(1)　  The race for mayor in Taichung was the closest fought battle of the elections with incumbent mayor Jason Hu narrowly edging out his DPP challenger, Su Jia-chyuan, by a margin of just 2%.  　(2)　1

In respect to the city councils of each municipality, the KMT won majorities in Taipei City, New Taipei, Taichung, and Kaohsiung, whereas DPP candidates took more seats in Tainan.  Of the 314 city council seats up for grabs in the five cities, the two major parties claimed 260 in total, with the remaining 54 going to independents and representatives of smaller parties.  　(3)　 1

Unfortunately, the election was marred by violence reminiscent of the 3-19 incident.  　(4)　  The younger Lien was campaigning in Yonghe on behalf of KMT candidate Chen Hung-yuan when a gunman approached him and shot him in the face.  　(5)　  A police investigation into the incident is currently ongoing.
(Discourse Structure
(A)
Remarkably, of those 260 seats, the KMT and DPP won exactly 130 each.

(B)
Things were quite different in the southern part of the country with both the Tainan and Kaohsiung mayoralties being won comfortably by the DPP.

(C)
While Lien’s injuries were not life-threatening, an innocent bystander was also shot and later died from his wounds.
(D)
On the eve of the vote, Sean Lien, a son of former vice president and KMT chairman Lien Chan, was the victim of an assassination attempt.
(E)
The newly created municipal district of New Taipei was also won by the KMT candidate.

[image: image7.png]o =7 4L




( Vocabulary and Idioms
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( Patterns
1.
The most recent round of elections in Taiwan resulted in a split decision, with three of the country’s major cities being taken by mayoral candidates of the Kuomintang (KMT) and the other two being won by those of the Democratic Progressive Party (DPP).
2.
Things were quite different in the southern part of the country with both the Tainan and Kaohsiung mayoralties being won comfortably by the DPP.
句子當中常有with + O + p.p./V-ing的句型出現，由於with是介系詞，其後只能接受詞，因此，受詞之後的動詞需用分詞來表示，若為主動，則用現在分詞V-ing，若為被動，則用過去分詞p.p.。

．The chef started cooking with his sleeves rolled up.（這位主廚開始做菜，他的袖子捲了起來。）

．The teacher started reading the text with the students repeating after her.

　（這位老師開始念課文，而學生跟著她複誦一遍。）

．Marcus went to bed with his homework unfinished.（馬克斯去睡覺，而他的功課沒做完。）

．Margret watched the sad movie with tears rolling down her cheeks.

　（瑪格麗特看這部傷心的電影，她的眼淚沿著雙頰流下。）
 ( Translation
兩大政黨皆未在五都選舉中贏得壓倒性勝利
灣最近的一次選舉結果意見分歧。三個大城市由國民黨的市長候選人拿下席次，而另兩個則由民進黨取得。在臺北市，現任市長郝龍斌輕鬆地以十五萬多的票數之差，打敗其民進黨對手。新的行政區新北市也是由國民黨候選人贏得。臺中市長是選舉當中競爭最激烈的，由現任市長胡志強以只有百分之二的幅度險勝他的民進黨對手蘇嘉全。在南臺灣情勢則大不相同。臺南及高雄皆由民進黨輕鬆取得市長寶座。

就每個直轄市的市議會而言，國民黨在臺北市、新北市、臺中市以及高雄市贏得大多數席次，而民進黨候選人則在臺南市拿走較多席次。在五都市議會供爭奪的314席次中，兩大政黨一共占260席，而其餘的54席則由無黨派參選者以及較小黨派代表所獲得。令人注目的是，在260個席次中，國民黨以及民進黨各贏得130席。
很不幸的是，本次選舉因一個暴力事件而受到破壞，讓人回想起319事件。在投票前夕，前副總統暨國民黨主席連戰的兒子連勝文，成為暗殺的受害者。這位連家第二代當時正在永和為國民黨候選人陳鴻源站臺造勢，而一位持槍者接近他並往他臉部開槍。雖然連勝文的傷並沒有生命威脅，然而一位無辜的旁觀者也遭槍擊，而後傷重不治。警方目前正針對這起事件進行調查中。
( Answer
(1) E　(2) B　(3) A　(4) D　(5) C
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International News
Tensions Rise on the Korean Peninsula
he tense relationship between North and South Koreas flared up once again after an artillery duel that killed and injured a number of people on both sides.  The incident began when North Korean military forces fired up to 150 artillery shells at the South Korean island of Yeonpyeong after accusing the South of firing into North Korean territorial waters.  South Korea responded by returning fire and scrambling armed fighter jets in anticipation of a possible North Korean attack.  Over the following two hours, additional shells were fired by both sides before an agreement was reached to cease hostilities.  Two hundred and fifty shells and rockets were fired in total—170 by the North and 80 by the South.  While the North’s casualties are unknown, South Korea suffered four dead and nineteen wounded, the majority of whom were military service members.

The border between North and South Koreas is the most heavily defended and militarized in the world. Although the Korean War ended in 1953, a peace treaty was never signed by the two sides and small military actions are relatively common in the area.  In March of 2010, for example, a South Korean naval vessel was sunk by the North with a loss of 46 lives.

While the North has accused the South of bringing the region to “the brink of war,” the international community largely blames the former for the incident, calling it an unprovoked attack.  Speculation on the reason for the North Korean attack has ranged from dissatisfaction and anger over South Korea’s growing prestige in international politics to a desire to coerce the South and its ally, the U.S., into giving them much needed food aid.  Many people fear that an all-out war could erupt between the two sides, leading to certain devastation of the region.
( Multiple Choices
　　 1.
According to the passage, which of the following is true?


(A) South Korea launched an attack against its northern neighbor because it was angry over not receiving food aid. 


(B) It has been guessed that North Korea is unhappy about the rising influence of South Korea in international politics.


(C) North and South Korea fought a major war that ended in 1953 with a peace treaty that ended hostilities.


(D) The majority of nations in the international community have sided with North Korea in this recent dispute.
　　 2.
What is meant by the word “brink”?


(A) bridge
(B) surface
(C) edge
(D) bottom

　　 3.
What can be inferred from the passage?


(A) A peace treaty will likely be signed on the suggestion of the United Nations.


(B) A war might take place on the Korean Peninsula in the near future.


(C) More food may be sent to South Korea as a gesture of peace and goodwill.


(D) More shells and rockets will be fired into North Korea from the south.
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( Patterns
While the North’s casualties are unknown, South Korea suffered four dead and nineteen wounded, the majority of whom were military service members.
＝While the North’s casualties are unknown, South Korea suffered four dead and nineteen wounded, and the majority of them were military service members.
本句中的 whom 為非限定的關係代名詞，用來代指逗點前面作為先行詞的名詞。關係代名詞因為本身就兼具連接詞功能，所以不需再有連接詞。
．I watched three movies last month, one of which was a comedy.

＝I watched three movies last month.  And one of them was a comedy.

　（我上個月看了三部電影，其中一部是喜劇。）

．Owen has two sisters, both of whom are married.

＝Owen has two sisters, and both of them are married.（歐文有兩個姊姊，而她們兩個都結婚了。）
( Translation

朝鮮半島緊張情勢高漲
一次砲兵部隊的對決造成雙方都有傷亡之後，南北韓之間的緊張情勢再一次加劇。這起事件是在北韓軍隊指控南韓對北韓領海開火，而對南韓延坪島發射150發砲彈後開始的。南韓開火反擊，並緊急命令武裝戰鬥機起飛作為回應，預料北韓有可能會出動攻擊。接下來的兩個小時內，在雙方達成協議中止戰爭之前，又發射了更多的砲彈。總計一共發射了250發砲彈及火箭，北韓占170發，而南韓則有80發。北韓的傷亡人數不清，但南韓共有四人死亡，十九人受傷，其中大多是軍隊成員。

南北韓邊界是全世界防衛最森嚴以及最武裝化的地方。雖然南北韓戰爭在1953年結束，但雙方從未簽署和平協定，而小規模的軍事行動在這個地方也頗為頻繁。比方說，在2010年3月，一艘南韓的海軍船艦被北韓擊沉，有46人喪生。
雖然北韓一直指控南韓使得這個地區處於瀕臨戰爭邊緣，但國際社會大部分都責難北韓為始作俑者，並指稱其行動是一個無端的攻擊。對於北韓攻擊的因素揣測，從對南韓在國際政治上逐漸成長的聲望感到不滿及憤怒，到想迫使南韓及其美國盟友給他們多一些食物支援的渴望都有。許多人擔心，南北韓之間可能會爆發火力全開的戰爭，對這個地區造成極大的破壞。
( Answer
(1) B　(2) C　(3) B
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Before You Read





(年底的五個直轄市市長（municipal mayor）選舉（election），競爭十分激烈。一個候選人（candidate）在決定參選（run for office）之後，需要依賴（depend on）其陣容堅強的競選團隊，來幫助他贏得選戰。上從競選顧問（campaign manager）對於整個競選活動的規劃，到演講稿的撰稿人（speech writer），競選工作人員（campaign staff），到死忠的支持者（supporter）大力相挺，這一切都是不可或缺的（indispensable）。當然，候選人更應有有效率的造勢活動（rally），所發表的政見要能吸引（appeal to）不同族群及群眾，以及隨時注意民調（poll）的結果，這樣才能確保有較多的票數（vote），達到勝選的目的。
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Before You Read





(當兩個國家產生了衝突（conflict），其中一國很有可能向另一國宣戰（declare war）。當戰爭真的開始時，一國的國防（national defense）實力在此就可以看出來了。武力較強大的國家可以藉由不同的軍事策略（military strategy），發動不同的攻擊（attack），以擊敗（defeat）另一方。但不論輸贏，雙方都需要很長的一段時間從戰爭中恢復（recover）。因此透過協商（negotiation）而不宣戰是讓兩國之間能和平相處的最好方法之一。
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